



Dia: 22 de juny de 2022

Hora: 18:00 – 19:45 hores

Lloc: <https://us06web.zoom.us/j/864627426279>

Assistents

Presidència

Marc Serra

Regidor de Drets de Ciutadania i Participació

Vicepresidències

Montserrat Morera

CAB

Àlex Goñi

PIMEC

Partits Polítics

Òscar Ramírez

Grup municipal PP

Anna Garcia

Grup municipal Valents

Consells sectorials

Joan Martínez

CAGG

Institucions Significatives

David Franquelo

CJB

Patty Scherk

CJB

Juanjo Casado

UGT

Fitxer General d'Entitats

Glòria Canals

DINCAT

Enric Canet

Casal dels Infants del Raval

Renom ciutadà

Àngels Guiteras

Anna Balletbò

Ciutadania

Elisenda Roca

Esther Vallès

Secretaria Tècnica del Consell

Andreu Parera	Secretaria del Consell de Ciutat
Yolanda Jiménez	Suport tècnic EIDOS Dinamització Social
Laia Rodríguez	Suport tècnic EIDOS Dinamització Social
Sergi Moya	Suport tècnic EIDOS Dinamització Social

Convidats

Sandra Salvador	Assessora grup municipal Barcelona en Comú
-----------------	--

Ordre del dia

1. Lectura i aprovació de l'acta de la reunió anterior
2. Espais on participa el Consell de Ciutat:
 - 2.1. Presentació de BIT Habitat.
 - 2.2. Taula per una nit cívica i segura
3. Estat dels grups de treball:
 - 3.1. Atenció integrada a les persones: sanitària, social i habitacional.
 - 3.2. Comerç electrònic impacte sobre la mobilitat i la sostenibilitat.
 - 3.3. Retorn Grup de Treball execució pressupostos municipals.
4. Proposta de jornades sobre:
 - 4.1. Desigualtats i Vulnerabilitats
 - 4.2. Accessibilitat a l'administració pública.
5. Intervenció al Plenari Municipal per presentar la memòria del Consell de Ciutat.
6. Precs i preguntes

Desenvolupament Sessió

1. Lectura i aprovació de l'acta de la reunió anterior

S'aprova l'acta de març de 2022 sense cap esmena.

2. Estat dels grups de treball

2.1. Presentació de Bit Habitat.

La Isabella Longo ha estat convidada a parlar sobre BIT Habitat, les seves funcions i els seus objectius:

Comença agraint l'oportunitat per explicar el projecte. Exposa que Bit habitat és un projecte d'Innovació urbana impulsat per l'Ajuntament de Barcelona. Està Ubicat al 22@ nord, al districte de Sant Martí. Es tracta d'un edifici rehabilitat fruit de la cooperació publicoprivada, on CISCO també té la seva seu d'innovació. Bit habitat Impulsa la innovació urbana per donar resposta als reptes els quals s'enfronta a la ciutat, perquè esdevingui més saludable, sostenible, competitiva i equitativa, tot millorant la qualitat de les persones que l'habiten. Preveu quatre línies estratègiques principals:

- Impulsar la innovació internament de l'Ajuntament
- Impulsar la innovació conjuntament amb la ciutat
- Impulsar la innovació amb instruments i metodologia
- Aprofitar la ciutat com un espai natural de la innovació

A partir d'aquí, Bit Habitat té quatre tipologies d'instruments que posa a disposició de l'Ajuntament que són:

• Subvenció i contractació pública

Subvencions públiques a la innovació

Són una sèrie de subvencions públiques a la innovació urbana que donen solució als reptes als quals s'enfronten a les ciutats. Actualment, hi ha 20 projectes en actiu.

Reptes Urbans

És una manera de resoldre problemes urbans complexos i específiques de la ciutat amb solucions innovadores mitjançant un finançament públic privat. Es dissenya un procés per identificar conjuntament una hipòtesi de solució que no està encara disponible al mercat. Per exemple un nou model de pavimentació que s'està discutint amb la indústria i la universitat.

Compra pública innovadora

Van participar en la definició de la compra pública innovadora, assessora a l'ajuntament i fa la primera consulta preliminar al mercat.

• Metodologies

Plataforma d'innovació Urbana: És un espai de diàleg, reflexió i consens col·lectiu que reuneix diversos actors de l'ecosistema innovador de la ciutat. Compta amb la participació d'un centenar de persones de diferents àmbits i disciplines. És un organisme consultiu i propositiu. Treballa molt per grups de treball.

Partenariats Publicoprivats

Donen suport a la seva creació, el mateix espai de Bit Habitat ho és. Ajuda a que capital públic, privat i comú es combini per aconseguir un objectiu que resulta beneficiós tant per l'entitat com per a les comunitats.

Laboratori Viu

És un espai d'experimentació en què les persones usuàries, administració, investigadors i empreses poden crear nous serveis i productes. Treballa d'una manera multiactor i tenint en compte les necessitats de l'usuari final.

Suport a l'avaluació d'impactes.

Ara mateix s'està investigant en la creació d'una plataforma educativa que no segueix Google.

• Infraestructures

Laboratori d'innovació Urbana

"Barcelona Inno Lab" serà un servei únic que permetrà a les empreses fer un test real abans d'entrar al mercat. L'objectiu també és reconèixer aquelles innovacions que poden un interès públic.

Urban Data Desk

És un tauler que permet la visualització de dades urbanes i territorials de caràcter interactiu amb múltiples capes d'informació georeferenciada i que facilita l'accés i la gestió de les dades urbanes.

Ateneus de Fabricació

És un espai obert a la ciutadania que permet apropar la ciutadania a la tecnologia de manera oberta i creativa.

Formació i divulgació

Barcelona Innova Week

És un esdeveniment que existeix des de fa quatre anys. Se celebra anualment per reflexionar i experimentar sobre la relació entre les persones, la tecnologia i les ciutats.

Formació Interna

Són activitats dirigides a capacitar les persones per conèixer tots els instruments i les metodologies que permeten incorporar la innovació a la gestió pública. S'està creant una xarxa d'innovació que permeti a cada àrea tenir una persona de referència per porta la innovació a la seva àrea.

Àlex Goñi comenta que li preocupa que hi hagi una part tan bona del BIT Hàbitat i que segueix tan desconeguda per a la ciutadania.

Isabella Longo respon que és una qüestió els preocupats i els ocupa. Al juliol el llençarà un segell de Barcelona Innova per fer pedagogia de tot allò que significa innovació.

Joan Martínez comenta que li preocupa la participació, sobretot la participació de la gent gran en la innovació.

Montserrat Morera Comenta que ella mateixa va participar a l'avaluació de molts processos innovadors i molts d'ells eren molt interessants. Afegeix que és una llàstima que la ciutadania no ho conegui, ni tampoc no conegui el seguiment d'aquests projectes i l'impacte que han tingut.

L'Àngels Guiteras vol fer dues puntualitzacions. Diu que iniciatives com aquesta haurien d'incorporar més a la societat civil organitzada. Per altra banda, comentar que BIT Habitat té objectius socials també, pot ajudar amb projectes que ajudin a disminuir la pobresa energètica. Cal anar més enllà de la innovació tecnològica pròpiament dit i veure també com pot generar un impacte amb totes les necessitats socials que hi ha a la ciutat.

Isabella Longo respon que pel que fa a la participació, té raó el Joan Martínez, la participació hauria de mostrar-se més. Actualment, s'està rebarrant amb propostes que són obertes a la ciutadania, com el "living Lab", que és l'espai on més pot participar. Pel que fa a la pregunta de la Montserrat Morera, tot just acaben d'acabar la primera partida de projectes, s'estan fent els auditoris per avaluar els impactes i farà un informe públic sobre ells. Els projectes tenien un any i mig per generar uns impactes que fossin avaluable. Pel que fa a la pregunta de

l'Àngels, des de BIT habitat el que és fa és recollir la necessitat que els hi arriba de les diferents àrees i a partir d'aquí anar treballant.

Des de presidència es felicita a Isabella per la presentació i diu que deixa la porta oberta a rebre els informes d'avaluació dels informes d'impactes de les propostes innovadores i també d'altres.

3. Grups de treball

3.1. Atenció integrada a les persones: sanitària, social i habitacional.

Dilluns dia 20 es va celebrar la darrera reunió del grup de treball d'Atenció Sanitària, Social i Habitacional, en el que es va produir les tres ponències. Dues d'elles eren en relació als temes de drogues i salut mental i la tercera al voltant de la Governança. Van intervenir per part de l'Agència de Salut Pública de Barcelona, la Maribel Pasarín i per part de la Federació Catalana de Drogodependència, Felisa Pérez.

Pel que fa la governança, l'objectiu era elaborar una proposta de com es podria desenvolupar un nivell de governança en aquesta atenció integrada. Es té previst que el dia 5 i 21 de juliol es facin les altres reunions que seran definitives per elaborar el document.

La secretaria Tècnica complementa l'explicació de l'Àngels Guiteras sobre que ja s'està en la recta final per elaborar el dictamen, la sessió de Governança va ser extremadament profitosa degut a l'expertesa del Defí Cossials i estar basada en una experiència d'èxit. És una proposta molt interessant i molt potent, va ser tant engrescadora que ningú va abandonar la sessió en les més de dues hores de sessió.

3.2. Comerç electrònic impacte sobre la mobilitat i sostenibilitat

En Juanjo Casado explica que el proper dia 30 es constituirà el grup, s'estudiarà la composició, els temps i la metodologia. S'estima que com a mínim facin falta sis mesos per estudiar com afecta la distribució de mercaderies a la ciutat de Barcelona, a nivell laboral, mediambiental i de mobilitat. S'ha de tenir també en compte que avui (dia 22) s'ha reunit el Pacte per la Mobilitat per discutir el pla de distribució de mercaderies. S'intentarà complementar aquets espais de treball, de manera que vagi en concordància i no és treballi per separat.

La secretaria tècnica complementa l'explicació afegint que la idea seria començar a treballar a partir del setembre, ja que el dia 30 és la primera reunió per discutir les qüestions

metodològiques. Durant el juliol s'hauria de contactar amb els ponents per tenir les dates de les sessions enllestides de cara al setembre.

3.3. Retorn grup de treball execució pressupostos municipals.

La secretaria tècnica explica que s'ha enviat un document des de la direcció de planificació estratègica i fiscalitat que dona resposta en part a la demanda que es va proposar de fer una reunió amb ells per parlar sobre quina és l'actual execució dels pressupostos de 2022. Ells han contestat que creuen que no és necessari reunir-nos i ens envien el document que s'ha enviat el dia d'avui (22/06). L'objectiu de tractar això avui no és tant entrar en el document, sinó que li poguéssim donar una ullada i decidir si val la pena o no demanar l'esmentada reunió, tenint en compte que hi haurà una reunió a l'octubre. A continuació, el secretari llegeix el document.

L'**Àlex Goñi** expressa el seu rebuig personal per rebre un document d'aquestes característiques al migdia quan la reunió era a les 18:00 h.

En **Joan Martínez** comenta que en el grup es té una mancança per entendre bé el document, i que fora bo que es pogués trobar un professional que hi entengués per poder ajudar el grup amb aquest tipus de documents.

Presidència explica que el retard en el document és deu a la causa de força major, es demanarà a la gerència d'economia una reunió perquè pugui explicar al grup el document de pressupostos.

En **Joan Martinez** afegeix que caldria trobar una figura independent de l'Ajuntament perquè explica aquest document.

El regidor detalla que en aquesta reunió hi assistiran persones del Consell que estan treballant qüestions pressupostàries com l'Albert Recio o l'Anna Balletbò, que poden ajudar a posicionar-se pròpiament el Consell de Ciutat.

Àngels Guiteras comenta que troba que l'administració hauria d'aprofitar tot el pressupost en una època de crisi com l'actual, fora bo que es pogués traslladar al dictamen una vegada realitzat al grup de treball.

La Presidència confirma que al mes de maig hi ha executat un 35% de pressupost, però és un pressupost expansiu, que malgrat les restriccions legals que tenen els ajuntaments en matèria

de despesa pública el 2021 es va executar al 95%, i que al final de l'any és quan és sol executar més percentatge.

4. Proposta de Jornades

4.1. Desigualtats i Vulnerabilitats

El següent punt de l'ordre del dia és debatre de quina manera és podrien treballar les següents qüestions, com Desigualtats i Vulnerabilitats: igualtat de tracte i no discriminació.

Té la paraula **la Montse Morera**, explica que el 12 de juliol a les 17h es reuneixin les persones interessades en aquesta temàtica per parlar de com s'hauria de treballar. Una de les entitats que la va proposar va ser la Taula del Tercer Sector. També seria interessant si el CJB pogués participar.

Glòria Canals pregunta si el tema discapacitat entra dins del grup de treball o va a part.

El regidor fa esmena a la Llei d'Igualtat de tracte i no discriminació que va aprovar el Parlament de Catalunya a referència a qualsevol col·lectiu. Seria interessant que hi participi per incloure totes les discriminacions, també la discriminació a les persones amb discapacitat.

4.2. Accessibilitat a l'administració pública.

El següent punt és l'accessibilitat a l'administració pública. És un debat que va tenir fruit de la digitalització dels serveis públics i com això està afectant els diferents col·lectius.

L' **Enric Canet** comenta que es farà una reunió el dia 19 de juliol. Es prepararà una jornada o taula rodona amb diferents experts per tractar el tema.

Presidència comenta que seria interessant comptar amb gent de la Direcció de Participació Ciutadana de l'Ajuntament i també al Síndic de Greuges. L' **Enric Canet** afegeix que estaria bé comptar amb algú de recursos humans que hagi viscut la transició del model. El regidor apunta que també estaria bé comptar amb els sindicats.

En **Juanjo Casado** respon que estaran encantats d'assistir i participar.

En **Joan Martínez** comenta que és un tema molt important, que se'n parla molt, però que ningú hi actua.

Glòria Canals demana la paraula per fer una consulta sobre una carta d'ajuda que va rebre COCARMI d'un barri, s'estan organitzant en una plataforma demanar millores d'accessibilitat al barri. Demana al consell si aquest és l'espai adient. Ja estan a la federació d'entitats de veïns i també un consell de districte i així i tot no han aconseguit res.

Alguns membres de la comissió recomanen que vagin a parlar amb el Síndic.

Marc Serra (Regidor de Participació) manifesta que ha d'abandonar la reunió donat que li coincideix amb un altre acte al qual ha d'assistir. Cedeix la presidència de la reunió a la Sandra Salvador (assessora de Regidoria).

Amb l'arribada a la reunió de la Patty Scherk (CJB) es recupera el punt relatiu al retorn de la Taula per una nit cívica i segura.

2.2. Taula per una nit cívica i segura

Agafa la paraula la **Patty Scherk** per comentar que s'han plantejat 37 propostes d'acció agrupades en deu punts. La resposta rebuda per part de les autoritats amb qui s'han reunit és que no poden materialitzar cap acció concreta, sinó que poden tenir una orientació en les actuacions. La sensació ha sigut de decepció, ja que no han rebut la resposta que s'esperava.

Diu que la taula ha servit per posar sobre la taula que els botellots no són només una cosa de joves. És només la punta de l'iceberg del conflicte que pateix la ciutat amb l'oci nocturn i l'alcoholisme. Avui ha estat l'última reunió i té sensació d'impotència davant, ja que s'acosta l'estiu, ple de festes importants i no hi ha plans d'actuació en aquest sentit.

En aquestes reunions estaven representats entitats de l'oci nocturn, entitats juvenils, grups municipals, cossos policials i serveis d'emergència.

Àlex Goñi comenta que des de la Comissió Permanent s'hauria d'enviar un document a la Taula per una nit cívica i segura, per deixar constància d'aquesta manca de compromís. Creu que es podrien proposar dates i compromisos realistes a mitjà i llarg termini.

La Sandra Salvador (Regidoria) suggereix que des del CJB es passi un document a la Comissió Permanent, i que una vegada validat per aquesta, es traslladi l'esmentat document a la secretaria de la Taula per una nit cívica i segura o bé al tinent d'alcalde.

Joan Martínez comenta que no seria necessària que la Comissió Permanent discutís el document, ja que la Taula forma part del Consell de Ciutat, en tot cas, només seria necessària que s'enviés a una autoritat pertinent perquè ell respongués al Consell de la manera que cregui convenient.

Finalment, s'acorda que el CJB farà una primera proposta d'escrit sobre el procés seguit a la Taula per una nit cívica i segura. Aquest document es compartirà amb els/les membres de la Comissió Permanent per a que se'l puguin mirar i fer les seves esmenes i posteriorment aquest document es farà arribar a la secretaria de la Taula per una nit cívica i segura o bé a la seva presidència.

5 . Intervenció al Plenari Municipal per presentar la memòria del Consell de Ciutat.

S'han fet gestions amb la Secretaria General per aplicar l'article 59 del nou reglament de participació per a que s'incorpori a l'ordre del dia del Plenari Municipal la intervenció del Consell de Ciutat per a presentar la memòria anual. La intenció és que es pugui fer aquesta intervenció al Plenari del 22 de juliol.

Es debat quines podrien ser les persones que intervindrien en el plenari. S'acorda que les dues persones que intervindran al plenari municipal en representació del Consell de Ciutat seran la Montse Morera (CAB) i la Patty Scherk (CJB).

6. Precs i preguntes

La Sandra Salvador explica que aquest mes de juliol no està previst fer cap reunió de la Permanent. Per tant, la següent serà al 28 de setembre a les 18:00h, el regidor no podrà assistir per permís de paternitat i el substituirà el regidor Pau González. A la següent reunió de l'octubre sí que estarà disponible i es farà el sopar de la Permanent el 26 d'octubre.

Secretaria recorda que s'enviaran totes les dates per correu.

Finalitza la sessió a les 20:38 h.

Acords

- S'aprova l'acta anterior
- S'acorda que el CJB enviarà a secretaria el document sobre la Taula per una nit cívica i segura. Posteriorment, la secretaria compartirà l'esmentat document amb la resta de membres de la Comissió Permanent, per recollir les seves esmenes. Una vegada validat el document es farà arribar a la secretaria de la Taula per una nit cívica i segura i/o a la seva presidència.
- Demanar a la gerència d'economia una reunió perquè pugui explicar al grup el document de pressupostos.
- La presentació en el Plenari de la memòria del Consell de Ciutat la faran Montse Morera (CAB) i la Patty Scherk (CJB)
- S'enviarà per correu la resta de dates de la comissió permanent.
- El sopar de la permanent serà el 26 d'octubre.

Es dona per acaba la reunió